
Protokół  Nr XXIX /10 
 

z XXIX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 14 kwietnia 2010 r. w godz.10.00 do 14.00  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 
XXIX sesję Rady Gminy Mieścisko otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy – P.Janusz 
Górski. Z uwagi na chorobę Przewodniczącej Rady Gminy będzie przewodniczył dzisiejszej 
sesji. 
Na wstępie poprosił wszystkich o powstanie celem uczczenia minutą ciszy ofiar katastrofy 
samolotu prezydenckiego pod Smoleńskiem w dniu 10 kwietnia 2010 r. w której zginęli 
Prezydent R.P Lech Kaczyński z małżonką oraz osoby towarzyszące. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady powitał wszystkich zebranych na dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 12 i 3 nieobecnych usprawiedliwionych, wobec czego Rada jest 
prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 
- Elżbieta Kapczyńska 
- Danel Plewa 
- Stanisław Rojewski 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad XXIX sesji, jaki radni 
 i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego 
porządku sesji. 
(Porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 4 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji był do 
wglądu w biurze Rady. Nikt do niego nie wniósł uwag. W związku z powyższym poprosił o 
jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 12 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Wojtyszyn: 
1) „z prasy dowiedziałem się, że Rada Powiatu podjęła uchwałę o zrzeczeniu się mandatu 
radnego powiatowego Leszka Bodusa. Chciałbym się dowiedzieć kto teraz będzie 
reprezentował nasza gminę w Radzie Powiatu ?” 
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2) „skręcając z ulicy Wągrowieckiej w ulicę Sw.Wojciecha była sytuacja, że wyjeżdżał 
samochód z ulicy Hanki Sawickiej i zgodnie z obecnie obowiązującym stanem miałby on 
pierwszeństwo względem ulicy Sw.Wojciecha ponieważ był z prawej strony. Wydaje mi się, 
że to jest droga podporządkowana w stosunku do drogi powiatowej na Budziejewko i tam 
powinien być ustawiony znak „Ustąp pierwszeństwa” z ul.H.Sawickiej na ul.Sw.Wojciecha”; 
- radny Kuryłowicz: 
1) dotyczy drogi do Borkowicza-Króla. Tam jest odcinek polnej drogi i byłaby prośba żeby 
tam dowieźć trochę kruszywa, tłucznia, bo mleczarek jeździ po mleko i dojazd jest tam 
bardzo zły i podobnie jest z drogą do leśniczówki. Mówiłem aby porozmawiać z 
Nadleśnictwem aby pomogli naprawić tę drogę bo najwięcej oni te drogę rozjeżdżają”; 
2) prosił aby sprawdzić jak wygląda po roku wyposażenie posesji w kubły. Czy wszystkie są 
w nie wyposażone. Na drogach, przy rowach widać coraz więcej powyrzucanych worków; 
3) „wszędzie widać na budynkach flagi powywieszane z kirem, a na budynku Urzędu Gminy 
nie ma żadnej”; 
- radny Rodzewicz – „wystawiono wiele pojemników na segregację śmieci: na plastiki, szkło, 
papier, natomiast wywózka odbywa się interwencyjnie. Czasami jest sytuacja, że wiatr to 
wszystko roznosi po osiedlach, ulicach. Firmy powinny ustawić terminy wywozu, albo 2 razy 
w miesiącu albo raz. Są takie sytuacje, że przez 1,5 miesiąca są niewywożone mimo 
interwencji. To powinno być unormowane jakimś cyklem”; 
- radna Starosta: 
1) „w Popowie Kościelnym są pojemniki do segregacji, a przyjeżdża śmieciarka i tak 
wszystko wrzuca do jednego kosza”; 
2) ponowiła wniosek z ostatniej sesji: „w Popowie Kościelnym za chlewikiem, to są 
prawdopodobnie już gminne ścieki kanalizacyjne i tam jest zerwane pokrycie na byłym 
szambie, czy studzience przelotowej. Jeśli tam jakiś samochód wpadnie to zawieszenie jest 
urwane”; 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – prosiła o równiarkę na drogi polne  do Zbietki; 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – prosił o równiarkę żeby drogi wyrównać po 
zimie; 
- P.Mróz – sołtys wsi Kłodzin – prosiła aby w Kłodzinie postawić 2 pojemniki na plastik; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia: 
1) prosił aby zwrócić się do Zarządu Dróg Powiatowych o wyrównanie dróg gruntowych 
powiatowych: Ochodza-Sarbia, Sarbia-Łosiniec-Podlesie Wysokie. Ponadto o połatanie dziur 
w asfalcie na drogach gminnych, jak i powiatowych; 
2) „w dalszym ciągu nie są ustawione znaki na wyjeździe z drogi z Sarbii na Popowo-
Mieścisko. Chodzi o strzałki kierunkowe”; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- „równiarka będzie jeździć po kolei jak w poprzednich latach.Kiedy przyjedzie to proszę 
sołtysów aby się zainteresowali. Kierowca miał powiedziane, że ma również to uzgodnić 
gdzie jechać”; 
- pojemniki do segregacji – „w Popowie wywozi firma ze Skoków i ona nie chce postawić 
tych punktów segregacji. Ona wszystko wsypuje w jeden kubeł. Natomiast w pozostałej 
części gminy, kiedy większość mieszkańców ma podpisane umowy z Remondis-em to on 
takie gniazda sortownicze ustawia co rok. Myślę, że w tym roku przyjdzie kolej na Kłodzin. 
Jest tylko kwestia uzgodnienia gdzie mają być ustawione”; 
-„zostanie przekazany wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych o wyrównanie dróg 
powiatowych, gruntowych. Częściowo na drogach powiatowych dziury zostały połatane. My 
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w najbliższym czasie również będziemy łatali. Firmy, które to robią bardzo są zajęte 
wykonują w kolejności na drogach wojewódzkich, krajowych, powiatowych. Musimy czekać 
w kolejce żeby to zrobiła specjalistyczna firma w miarę dobrych kosztów i efektu”; 
- sprawa znaków – „tutaj gmina interweniowała. Oni muszą te sierżanty zamówić”; 
 
Adn. 7 
 Wójt przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu) 
Jednocześnie w związku z żałobą narodową z powodu katastrofy samolotu prezydenckiego 
Wójt powiadomił, że spłynęły na jego ręce kondolencje od  przyjaciół z Niemiec: od 
Burmistrza i P.Stankowskich, które Wójt odczytał na sesji, kondolencje od Roba Klassen, od 
Burmistrza de Bilt, od P.Hanki Vos, jak również P.Wojtyszyn przyjął kondolencje od 
przyjaciół z gminy Lisowce na Ukrainie. Wójt poinformował, że w dniu wczorajszym została 
odprawiona w Kościele w Mieścisku msza św. w intencji ofiar katastrofy samolotu 
prezydenckiego. 
 
Adn. 8 
 
 P.Andrzej Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 
Komunalnego przedstawił informację o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
 
Adn. 9, 10,11 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że kolejnymi punktami sesji są sprawozdania: 
- z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za rok 2009, 
- z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
za 2009 rok, 
- z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2009 rok. 
Wszyscy radni w/w sprawozdania otrzymali i mogli z nimi się dokładnie zapoznać. 
Ponadto sprawozdania te dodatkowo zostały dostarczone wszystkim sołtysom. W związku z 
powyższym Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się o zgłaszanie pytań do przedłożonych 
sprawozdań. Nikt z radnych ani gości pytań nie zgłosił. W związku z powyższym Rada 
Gminy przyjęła w/w sprawozdania bez uwag. 
(Sprawozdania stanowią załączniki Nr 7, 8 i 9 do protokołu). 
Adn. 12 
 
 Wiceprzewodniczący Rady odczytał informację Przewodniczącej Rady Gminy z 
działalności w okresie międzysesyjnej, która polegała na: 
- 19.04.10 r. – udział w Sportowym Podsumowanie 2009 roku zorganizowane przez Komisję 
Oświaty Rady Gminy; 
- 21.04.10 r. – udział w VII Zimowej Powiatowej Spartakiadzie LZS w Szkole Podstawowej 
w Mieścisku; 
- 24.04.10 – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym członków Banku Spółdzielczego 
w Gnieźnie; 
- od 25.02.br – 18.03.br – pobyt w sanatorium w Cieplicach; 
- 22.03.br – udział w spotkaniu z osobami, które wykonywały pracę przy odśnieżaniu dróg w 
gminie; 
- 25.03.br – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem przygotowania i omówienia 
materiałów na dzisiejszą sesję; 
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- 26.03.br – podsumowanie plebiscytu Honorowy Wągrowczanin 2009 r.; 
- 30.03.br – udział w rozmowach z Komisarzem Wyborczym w Pile nt. okręgów wyborczych; 
- 6.04.br – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Zarządu Stowarzyszenia Pomocy 
Uczniom im. Jana Pawła II w Mieścisku; 
- od 7.04.br do 10.04.br – udział w delegacji Powiatu Wągrowieckiego w obchodach 125-
lecia Powiatu Lüneburg. 
 
 
Adn. 13 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji w 
okresie międzysesyjnym: 
- radny Kuryłowicz – Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu odbyła 2 
posiedzenia: 
1) 18.03.br 0 wspólne posiedzenie z Komisją Rewizyjną nt. rozpatrzenia skargi P.Senko; 
2) 25.03.br – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję. 
- radny Witucki – Komisja Rewizyjna odbyła następujące posiedzenia: 
- 1 marca br. - szkolenie dla Komisji Rewizyjnych w Poznaniu nt. absolutorium organizowane 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową; 
- 5.03.10 – kontrola realizacji wpływów z podatków i opłat lokalnych za rok 2009; 
- 10 i 12.03.br  - posiedzenie nt. rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 
rok 2009 celem sporządzenia opinii i wniosku; 
- 25.03.br – wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa celem zapoznania się ze stanem 
faktycznym zarzutów podniesionych w skardze przez P.Senko; 
- 25 marca 2010 r. – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na dzisiejszą 
sesję; 
- radna Starosta – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych – Komisja 
odbyła 2 posiedzenia: 
- 19 lutego br. – spotkanie „Sportowe podsumowanie roku 2009” z udziałem osób 
zaangażowanych w działalność sportową oraz zdobywców  czołowych miejsc w imprezach 
sportowych o zasięgu gminnym i pozagminnym; 
- 25 marca br. – wspólne posiedzenie Komisji; 
- radny Migas – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji – Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie nt. zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję. 
 
 
Adn. 14 
 
 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2009 w dochodach  
i wydatkach z uwzględnieniem wyniku finansowego oraz sytuacji w zakresie zadłużenia 
gminy przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Następnie Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację  
o ważniejszych dokonaniach na terenie gminy Mieścisko w roku 2009. 
Z kolei Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska  odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o przedłożonych przez Wójta Gminy sprawozdaniach  
z wykonania budżetu Gminy za rok 2009. 
Następnie z upoważnienia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – członek Komisji – 
P.Aleksandra Martyńska przedstawiła opinię Komisji o wykonaniu budżetu Gminy za rok 
2009. 
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Z kolei radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
W  dalszej części Wiceprzewodniczący Rady Gminy – P.Janusz Górski odczytał opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2009. 
W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdania na wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 25 marca 2010 r. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej  
i Regionalnej Izby Obrachunkowej Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję, która 
wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy, prosząc w 
pierwszej kolejności o zabranie głosu poszczególnych Przewodniczących Komisji. 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
– „budżet gminy na 2009 rok był wyższy od poprzedniego. Podobnie dochody własne były 
dużo wyższe niż w latach poprzednich. Także wykorzystanie dochodów było w większym 
stopniu niż w latach poprzednich. Wydatki budżetu wykonane były zgodnie z planem. 
Rozpoczęto duże inwestycje na terenie gminy, jak: budowa sal dydaktycznych dla 
Gimnazjum i hali sportowej, rozbudowa oczyszczalni ścieków. Duże nakłady pochłonęły 
remonty dróg gminnych i chodników. Gmina wykorzystywała i wykorzystuje wszelkie 
fundusze krajowe i unijne. Jest jeden problem na który trzeba mocno uważać to wskaźnik 
łącznej kwoty długu gminy Mieścisko zbliżający się do dopuszczalnej granicy i na to trzeba 
zwrócić uwagę i cały czas trzymać rękę na pulsie aby tego wskaźnika nie przekroczyć. 
Odnosząc się do utraty dochodów z tytułu nie zastosowania górnych stawek podatkowych, to 
nasza gmina jest gminą biedną i jak byśmy zastosowali górne stawki podatkowe to 
podejrzewam, że dochody własne byłyby mniejsze bo byłyby nieściągalne. Komisja 
Rolnictwa pozytywnie ocenia działalność Wójta i sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009 
rok”; 
- radny Migas – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji – wnioskował o udzielenie P.Wójtowi absolutorium. „Na podstawie 
szczegółowej i bardzo rzeczowej opinii Komisji Rewizyjnej uwzględniającej wykonanie 
dochodów i wydatków  można mieć pewien obraz pracy Wójta przez pryzmat dokonań. W 
obecnej sytuacji ekonomicznej kraju , która wpływa na dochody prywatne jak i gminy wydaje 
się, że trudno mieć jakiekolwiek zastrzeżenia do pracy P.Wójta. W związku z powyższym 
jeszcze raz wnioskuję o udzielenie absolutorium”; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – nawiązując do skutków  
obniżenia podatków przez Radę Gminy przedstawił je w rozbiciu na poszczególne podatki. 
„Co do budżetu to nasza gmina ma jeden z mniejszych. Jest małą gminą i typowo rolniczą, 
nie ma wielkiego przemysłu, który przynosiłby gminie większe dochody. Można zrobić tyle a 
nie więcej. Jako radny i sołtys zauważam, że nie nadążamy z remontem dróg. Na remont i 
nowe nawierzchnie ciągle brakuje środków. Podobnie wygląda z budową chodników. 
Wnioski będziemy corocznie ponawiać”; 
- radna Starosta – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
-  „dokonując analizy wykonania budżetu za rok 2009 Komisja stwierdza, że budżet został 
wykonany prawidłowo. Nasza gmina  nie jest za bogata, środków finansowych nie mamy za 
dużo, jednakże patrząc na te wszystkie dokonania w zakresie remontów i inwestycji w 2009 
roku stwierdzam, że u nas dużo się robi, dużo się dzieje na takie możliwości finansowe na 
jakie gminę stać. Wyrażam nadzieję, że nie zostanie przekroczony próg zadłużenia gminy i 
P.Wójt  ze swoimi służbami nad tym czuwa. Stwierdzam, że Rada powinna udzielić 
absolutorium P.Wójtowi”; 
- radny Rodzewicz – „zgadzam się z tym wszystkim co zostało przedstawione tylko 
brakowało mi odniesienia do wykonania planów długoterminowych inwestycji, tzn. to co było 
uchwalone w 2009 roku, co zostało zakończone, co jest w trakcie realizacji, a co zostało 
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dopiero zaczęte. Wykonanie kwotowo i ilościowo. Druga rzecz, która będzie bardziej 
dotyczyła tego roku, ale początek wiąże się z rokiem poprzednim to jest sprawa inwestycji: 
rozbudowa oczyszczalni ścieków w Mieścisku oraz budowa kolektora Żabiczyn-Zakrzewo. 
Zastanawiam się dlaczego tak duża inwestycja o potężnym zaangażowaniu środków nie jest 
realizowana z pomocy środków unijnych? Dlaczego gmina, czy P.Wójt nie zrobił 
wszystkiego żeby z takiej pomocy skorzystać?” 
- radny Wojtyszyn – „zgadzam się z poprzednikami ale mam pytanie: z czego wynika to, że 
tylko Skoki wpłaciły na ZAZ, natomiast inne sąsiednie gminy nie dokonały takich wpłat.Czy 
to jest obowiązkiem, czy to jest sprawa umów ?” 
- radny Górski – „można się zgodzić z tym, że w istniejących warunkach ekonomiczno-
finansowych inwestycje jakie są podejmowane udało się zacząć. Jednocześnie nie odbywa się 
to wielkim kosztem tych drobniejszych. Nowych nawierzchni dróg chciałoby się więcej, ale 
jest to problem całego naszego kraju. Myślę, że mimo tego dużego wskaźnika zadłużenia, 
który jest cały czas na bieżąco kontrolowany jestem przekonany, że nic złego tu się nie 
wydarzy, dlatego moja opinia jest pozytywna”. 
Z kolei do przedstawionych opinii i zapytań ustosunkował się Wójt Gminy: 
- „w kwestii zadłużenia trzymamy z P.Skarbnik rękę na pulsie. Rada również na bieżąco jest o 
tym informowana. To ja i P.Skarbnik będziemy odpowiadać za przekroczenie tego 
wskaźnika”; 
- „odnośnie chodników – myślę, że co roku robimy więcej. W ostatnim roku w ogóle udało 
się nam więcej zrobić  ze względu na wspomniany już kryzys gospodarczy, czy spowolnienie 
rozwoju gospodarczego. Spowodowało to spadek cen na rynku zarówno jeśli chodzi o drogi, 
jak i o sprawy budowlane. Na rozbudowie oczyszczalni zyskaliśmy 600 tys.zł, po przetargu 
na kosztorys na rozbudowę sali gimnastycznej – 300  tys.zł,  na świetlicach po 100 tys.zł”; 
- odpowiadając P.Rodzewiczowi – „możemy przygotować co z WPI zostało już skreślone, a 
co jest w trakcie”; 
- Skarbnik – „jest załącznik WPI do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie, gdzie są 
wykazane wydatki poniesione w 2008 roku, 2009, 2010 i plan na lata następne”; 
- radny Rodzewicz – „chodzi o uszczegółowienie ile zrobiono np.chodników, a ile zostało. 
Ilościowo i kwotowo”; 
- Wójt – „kwestia rozbudowy oczyszczalni i wniosku- tu nie można powiedzieć czy gmina 
zrobiła wszystko, czy Wójt zrobił wszystko. Ja zrobiłem wszystko co w mojej mocy, tylko nie 
mogłem zapewnić jednej rzeczy. Wniosek w IV klasyfikacji został odrzucony w tzw. 
klasyfikacji strategicznej dlatego, że ja nie mogłem zapewnić, że w ciągu 2 lat oczyszczalnia 
będzie miała 450 m3/d i osiągniemy efekt ekologiczny. Nie zapewnię, że w ciągu 2 lat 
zostanie wybudowane 50 budynków na ul.Św.Wojciecha oraz rozwinie się na tyle 
budownictwo w tamtym rejonie i ścieki spłyną do oczyszczalni. To tylko było jedyną 
przeszkodą w tej ocenie strategicznej i tam dostaliśmy mało punktów. Byli inni, którzy mieli 
więcej punktów bo oni jeśli kanalizowali już zamieszkałe ulice to wpływ jest od razu a my 
kanalizowaliśmy i bazowaliśmy rozbudowę oczyszczalni na przyroście nowych budynków, 
których nie da się określić, a nie uwzględniono nam również ścieków dowożonych. W tej 
sytuacji podjęliśmy  decyzję o realizacji inwestycji w oparciu o pożyczkę z WFOSiGW  i 
środki własne. Jeśli chodzi o Żabiczyn to był wniosek złożony w lutym br. i on też będzie 
oceniany w kilku etapach. Myślę, że będzie pozytywnie. Tu jest zupełnie inna sytuacja. My 
chcemy na rurociąg i kanalizację całego Żabiczyna. Z chwilą wybudowania rurociągu od razu 
popłyną ścieki, czyli one od razu oczyszczają ten teren. 
- radnemu Wojtyszynowi – Skoki pierwsze podjęły uchwałę. Taka uchwała została w tym 
roku podjęta przez gminę Wągrowiec, Kłecko – za chwilę. Negocjujemy z miastem 
Wagrowiec. Przystąpienie do takiego czegoś było podyktowane częściowym finansowaniem 
dowozu przez gminy z których dowożeni są mieszkańcy do Zakładu Aktywności Zawodowej 
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w Gołaszewie. Inne ZAZ-y nie dowożą. Każdy musi sobie dojechać.Od początku takim 
założeniem było, że musimy dowozić ponieważ u nas komunikacja dla niepełnosprawnych 
nie działa. 
- Kierownik ZAZ – „tu trzeba 2 rzeczy wydzielić. To nie wynika z braku naszej płynności 
finansowej. W ustawie o rehabilitacji i osób niepełnosprawnych jest zapis obligatoryjny, który 
zobowiązuje samorząd wojewódzki do dopłaty 10%^ do funkcjonujących ZAZ-ów. Ten zapis 
jest po to, pod warunkiem że samorząd województwa nie znajdzie innego kontrahenta. 
PFRON spycha na samorząd województwa. Macie ZAZ-y to trochę dopłacajcie. Samorząd 
województwa ma zapis w ustawie obligatoryjny, ale mówi wy gminy, powiaty macie swoje 
ZAZ-y, w związku z powyższym czujcie się ich ojcami. Dlaczego skoro zwozimy ludzi z 2 
powiatów wszystko ma gmina Mieścisko finansować? To byłby I element sprawy. Drugi 
element sprawy to fakt, że płynność finansową mamy doskonałą. Pracy, zamówień, np.w 
krawiectwie mamy na 3 miesiące do przodu. Oprócz tego skręcamy lampy, które idą za 
granicę, przepakowujemy Holendrom żelki”; 
- Wójt – „nasz ZAZ zajął I miejsce w województwie z wszystkich zakładów po 4 latach 
działalności jeśli chodzi o rentowność. Możemy powiedzieć, że ten zakład zaistniał na rynku 
pracy. Te drobne pieniądze, które są na dowóz są po to żeby społeczeństwo tamtych gmin 
wiedziało, że my im zabieramy kilka osób i dajemy pracę i rehabilitację”; 
- radny Rodzewicz – w kwestii uzupełnienia – „budowa rurociągu z Żabiczyn biegnie jeszcze 
przez Zakrzewo i nawet z możliwością ewentualnego podłączenia części ul.Ruda.W 
zderzeniu tego wszystkiego ciekawiło mnie dlaczego nie można dostać środków unijnych. Te 
rzeczy są w gruncie rzeczy sprzężone”? 
- Wójt – „rurą, ale nie finansowo. To są 2 różne wnioski z innego programu”; 
Na tym wyczerpano dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2009. 
W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Rady 
Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2009.Przypomniał, że dla 
udzielenia absolutorium wymagana jest bezwzględna większość głosów., poczym poddał go 
pod głosowanie. 
Na 12 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i tym 
samym Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2009. 
Uchwała w sprawie absolutorium wraz ze sprawozdaniem stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu. 
Wiceprzewodniczący Rady pogratulował Wójtowi absolutorium jako dowód akceptacji 
działań P.Wójta życząc dużo zdrowia w dalszej pracy na rzecz dobra naszej gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził 20-minutowa przerwę. 
Po przerwie kontynuowano podejmowanie uchwał: 
 
- uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
Projekt uchwały związany jest ściśle z uchwałą  podjętą na sesji w miesiącu lutym i dotyczy 
konieczności zmiany wartości nominalnej emitowanych serii obligacji. Zaplanowano emisję 
obligacji w seriach po 140,000 zł i 180.000 zł, natomiast planuje się emisję obligacji w liczbie 
13 sztuk o wartości nominalnej 100.000 zł zgodnie ze sugestią Gospodarczego Banku 
Wielkopolskiego w Poznaniu. 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2010 rok 
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Uzasadnienie zwiększenia i zmniejszenia dochodów i wydatków przedstawiła Skarbnik 
Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
W wyniku zmian dochody zwiększa się o kwotę  343.088 zł i zwiększa się wydatki o kwotę  
394.864 zł. 
Jednocześnie zwróciła uwagę na załącznik inwestycyjny do projektu uchwały w którym 
zostały zabezpieczone środki na 2011 rok w wysokości 176.000 zł na rozbudowę składowiska 
odpadów Nowe-Toniszewo-Kopaszyn. 
Do projektu uchwały zgłosił zapytanie: 
- radny Witucki – „6 tys. zł na remont remizy w Kłodzinie. Ten budynek dopiero co był 
robiony. Na co te środki będą przeznaczone ?” 
- Wójt – „mamy program unijny w ramach Odnowy wsi” na świetlice. To jest na elewację 
zewnętrzną z jednej i z drugiej strony. Nawet ten stary budynek chcemy wymalować żeby to 
stanowiło całość. Program „Odnowy wsi” nie uwzględnia straży. Podobna sytuacja jest w 
Żabiczynie”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 
który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych: 11 głosowało „za” i 1 radny był „przeciw”. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy został przyjęta większością głosów i stanowi 
załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
Prezes ZUK „WOKANEKS” przedstawił radnym 2 propozycje rozszerzenia punktów  
zapisów regulaminu: 
- w rozdziale I , punkt 7 – rozszerzenie pojęcia wodomierza dodatkowego – określając 
przyrząd mierzący ilość zużytej wody na cele inne niż socjalno-bytowe lub wyodrębniający 
ilość zużytej wody przez odbiorców korzystających z tego samego wodomierza głównego 
- w rozdziale II, § 4, pkt.5 – rozszerzenie zapisu aby w przypadku usuwania awarii przyłączy 
przez uprawniony podmiot należy zawiadomić o tym Przedsiębiorstwo „Wokaneks”. 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na punkt związany z dostarczaniem wody o 
odpowiednim ciśnieniu. Zdaniem radnego ten zapis też winien być uszczegółowiony. 
Ciśnienie odpowiednie może być od 0,1 do 10.”Uważam, że powinno to być uszczegółowione 
bo może być czasami takie ciśnienie uniemożliwiające odbiorcy korzystanie. Ciśnienie jest, 
ale jest za niskie. Dlatego uważam, że w tym przypadku powinno być określone do jakiej 
granicy winno być ciśnienie żeby umożliwiało odbiorcom korzystanie z wody”; 
- Wójt „określenie ciśnienia w naszej sieci a szczególnie w Mieścisku jest spowodowane 
ciśnieniem grawitacyjnym i ono jest inne w jednej części gminy i inne w drugiej części 
gminy; Dla każdego rejonu trzebaby określić inną. Mówiąc o odbieraniu wody o 
odpowiednim ciśnieniu tzn. kiedy nie ma awarii to ciśnienie jest. Ja bałbym się określać 
wartość dlatego, że ona wszędzie będzie inna”; 
Co do kwestii określenia wymaganej jakości ścieków przyjmowanej do systemu 
kanalizacyjnego to przedsiębiorstwo musi określić dlatego, że jeżeli ktoś będzie się podłączał 
ze swoim warsztatem, przedsiębiorstwem to musi określić jakiego rodzaju to będą ścieki. 
Musimy powiedzieć takich ścieków nie przyjmujemy informując o wybudowaniu własnej 
oczyszczalni”; 
- Prezes „Wokaneks” – P.Piotr Radziątkowski zacytował ustawę z dnia 7 czerwca 2001 r. o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, rozdział II – 
„Przedsiębiorstwo ma obowiązek zapewnić zdolność urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych do realizacji dostaw wody w wymaganej ilości i odpowiednim ciśnieniu”; 
W związku z wyczerpaniem zapytań Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że każdy z 
radnych miał możliwość zapoznania się z treścią Regulaminu w związku z powyższym 
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zapytał radnych czy ma go odczytywać ? Radni zdecydowali, że nie. W związku z 
powyższym  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy Poznań, działek nr: 26/33, 26/34, 26/35 w Żabiczynie. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta są to 3 działki, które gmina chce przejąć od Agencji 
Własności Rolnej Skarbu Państwa na plac zabaw i boisko do piłki siatkowej. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na Komisjach i brakiem pytań na sesji 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat, 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Mieścisko. 
Nieruchomości wymienione w projekcie uchwały w Jaroszewie Drugim, Mieścisku i Wieli 
stanowią grunty rolne o różnej wielkości z przewagą działek o powierzchni do 1,0000 ha co 
powoduje, że działki są mało atrakcyjne i wydzierżawienie ich na okres powyżej 3 lat tj. na 
10 lat spowoduje lepsze ich zagospodarowanie i wykorzystanie pod względem rolniczym. 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 15 
o protokołu. 
 
-  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę Mieścisko 
projektu „Partnerstwo urzędów administracji samorządowej dla efektywniejszej realizacji 
usług publicznych” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała P.Danuta Lemańska – inspektor ds. 
organizacyjnych i promocji gminy. 
Gmina Mieścisko, wspólnie z gminą Gołańcz, jako liderem projektu oraz Powiatem 
Wągrowieckim, gminą-miasto Wągrowiec, gminą Wągrowiec i gminą Damasławek złożyła 
wniosek na dofinansowanie w/w projektu.  
W ramach w/w projektu pracownicy Urzędów będą mogli skorzystać ze szkoleń, studiów 
podyplomowych .Ponadto w ramach projektu będzie wdrożone w Urzędzie Gminy Mieścisko 
ISO. 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr 16 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego Gminy Wągrowiec z Gminą Mieścisko 
w zakresie pomocy osobom niepełnosprawnym. 
Na podstawie niniejszej uchwały planuje się zawrzeć z Gminą Wągrowiec porozumienie 
międzygminne w sprawie wspólnej realizacji zadania polegającego na partycypacji w 
kosztach dowozu osób niepełnosprawnych w Zakładzie Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie z terenu gminy Wągrowiec. 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
poddał pod głosowanie. 
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Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 17 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił P.Marian Witucki – Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, która wspólnie z Komisją Rolnictwa zapoznała się ze stanem faktycznym i 
prawnym zarzutów postawionych przez P.Adama Senko na działalność Wójta Gminy w 
przedmiocie zagospodarowania przestrzennego i ochrony przyrody. Rada Gminy postanowiła 
uznać w/w skargę za bezzasadną. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłos nie i stanowi załącznik  
 Nr 18 do protokołu. 
 
Adn. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
- radnemu Wojtyszynowi – „następnym na liście pod względem ilości głosów po radnym  
P.Bodusie jest P.Ryszard Sadłowski”; 
- skrzyżowanie ul.Sw.Wojciecha i H.Sawickiej – „myślę, że zrobimy w momencie kiedy 
dojdziemy do porozumienia i będziemy ogradzali te działkę”; 
- droga do P.Borkowicza, leśniczówki – „droga w kierunki do leśniczówki jest typowo leśna. 
Tam nie ma niczego gminnego, więc będę musiał porozmawiać z Nadleśniczym”; 
- kubły na śmieci  - „ja dostaję co miesiąc informację bo podmioty wywożące śmieci muszą 
dawać ile mają zawartych umów. Natomiast ta plaga co została w rowach po zimie, to 
czasami nie jest nasza”; 
- sprawa flagi – „flaga jest przed Urzędem. Flagę państwową R.P podnosi się na budynkach 
lub przed budynkami stanowiących siedziby urzędów. Flagi przy obelisku nie widać. Nie 
wywieszamy na dachu bo jest blisko anteny i  dotykała aluminiowego masztu i po 3 dniach 
była zniszczona i dlatego zdecydowaliśmy o jej zdjęciu. Chyba trzeba będzie zrobić coś nad 
wejściem żeby to było bardziej widoczne”; 
- radnemu Rodzewiczowi – pojemniki na selektywna zbiórkę – „selektywna zbiórka jest 
lepsza i gorsza i do dzisiaj nic innego nie wymyślono. Kolejna rzecz to technologia dalszej 
przeróbki tych odpadów komunalnych. Sortowanie w domu jest najlepszą rzeczą i najtańsza 
ale trzeba robić to sukcesywnie. Niesortowane wywożone na składowisko pociąga za sobą 
wyższe opłaty. Będziemy myśleć o innym systemie, który byłby się do tego nadawał łącznie z 
plastikami. Opłata marszałkowska będzie wzrastała i musimy pomyśleć o nowym systemie. 
Niedługo będzie problem z gnojowicą”; 
- odpowiadając P.radnej Staroście – „to zależy od podmiotu, który gospodaruje odpadami. 
Jednocześnie jest to przykro jak mieszkańcy sortują a ktoś to wrzuca w jedno. Stworzył się 
nowy podmiot w Chodzieży tzw. Recykling-Chodzież, który chce zbierać zmieszane odpady i 
nimi opalać i podgrzewać do powstającej tam huty szkła. Będziemy starali się cos z tymi 
odpadami zrobić. Chodzio to żeby mieszkańcy płacili jak najmniej. Wszystko co się będzie 
składowało to za to trzeba będzie płacić”; 
Na zakończenie Wójt przedstawił komunikat o wydaniu Zarządzenia, że od 19 kwietnia brr. 
Urząd Gminy ponownie będzie czynny w poniedziałki  od godz.7.30 do 15.30.Jako 
uzasadnienie to fakt, że po 15.30 przychodzi bardzo mało klientów, kwestia 
odpowiedzialności pracodawcy przed Inspekcją Pracy dotyczącą czasu pracy między jednym 
dniem a drugim (nie dłużej niż 24 godziny pracy), ponadto oczekujący interesanci w Urzędzie 
od 7.30. 
 
Adn.  – Wolne głosy i wnioski 
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- radny Rodzewicz : 
1) prosił o oczyszczenie odcinka rowu W-4 do Wełny (na ul.Zacisze).”Tam w jednym 
miejscu podcięły bobry i zarosło. Po zimie w rowie jest bardzo dużo śmieci i plastiku”; 
2) jaka jest możliwość w tej chwili założenia szybkiego internetu żeby można np. oglądać 
telewizję wysokiej rozdzielczości ? 
- radny Witucki – „my płacimy 17 zł za metr, czyli 170 zł za beczkowóz”; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – zadał pytanie w imieniu radnego Rojewskiego – 
„chodzi o Spółdzielnię Mieszkaniową, która raczy nas co chwilę w naszym mniemaniu 
nieuzasadnionymi podwyżkami. W styczniu podnieśli nam cenę za wywóz  ścieków za kubik 
z 11 zł na 13 zł, teraz od 1 kwietnia z 13 zł na 14 zł uzasadniając to podwyżkami. Z tego co 
wiemy na ten rok gmina nie planowała podwyżki za wywóz ścieków na oczyszczalnię. Ani 
woda ani ścieki nie miały wzrosnąć. Czy Spółdzielnia przekroczyła swoje uprawnienia, czy 
nie ?W decyzji jest napisany wzrost kosztów. Z tego co wiemy to wzrost kosztów nie wiąże 
się z oczyszczalnią tylko ze zmianą przewoźnika. Nie potrafimy się porozumieć z P.Prezesem 
w tej sprawie. Jeśli P.Wójt, albo ktoś z Urzędu Gminy mógłby się tym zainteresować”; 
- P.Fleming – Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej: 
1) nt. bezpieczeństwa w Mieścisku – „myślę, że trzebaby przeanalizować tzw. radar kontrolny 
koło Szkoły. Wracając z Poznania zbliżając się do przejścia dla pieszych (faktem jest, że 
kierowcy przejeżdżają na czerwonym świetle) gdy ja jestem 10 metrów od przejścia dla 
pieszych, a jedzie za mną samochód ciężarowy zmusza mnie do nagłego hamowania. Ponadto  
nie wiadomo jak wyjeżdżać z ulicy Zacisze ?”; 
- zwracając się do rolników – „problem ze śmieciami jest niesamowity. Społeczeństwo 
pozwala sobie na wyrzucanie śmieci do rowów (przykład na drodze do Budziejewka).Nie 
wiem kto to będzie sprzątał: leży gruz, worki są wyrzucane ze samochodów. Jest tam 
zabytkowy kościół i nie jest to dobra wizytówka. Do rolników jest prośba: Unia Europejska 
prawdopodobnie dla Polski przygotowuje  dyrektywę azotanową, która obejmie 97% zlewiska 
rzeki Wełny i rzeki Odry. Wynika z tego ograniczenie z gnojowicą. Jest to związane z 
obostrzeniami. Być może znowu zacznie się potrzeba budowy płyt gnojowych i potrzeby 
dużych  nakładów finansowych”; 
- kolejna sprawa „Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa przysłała tzw. pomiary 
lotnicze. W wielu przypadkach są podane za duże powierzchnie. Ja podałem zgodnie z moimi 
mapami, pomiarami geodezyjnymi, podatkiem. Ostrzegałem posłów, że gminy będą 
zarzucane tym, że rolnicy mogą żądać zwrotu nadpłaconego podatku. Są to niemałe pieniądze 
bo w skali kraju zniknęło jedno województwo z dopłatami. To są potężne pieniądze, których 
rolnicy znowu nie otrzymają. To co Agencja przedstawiała, że rolnicy dostali więcej 
pieniędzy to dlatego, że kurs EURO był wysoki”; 
- „sytuacja na rynku trzody chlewnej czy zboża jest bardzo zła. Dochody spadają 
niesamowicie. Będzie trzeba się zastanowić jak z tej sytuacji wyjść. Koszty rosną cały czas. 
Przewodniczący Izby jeszcze raz zaapelował do rolników aby starali się rzetelnie podawać 
powierzchnie obszarowe bo jest coraz więcej wniosków, że rolnicy muszą oddawać do 
Agencji pieniądze za poprzednie lata za nieuczciwe, czy złe podawanie powierzchni działek 
rolnych”; 
- w sprawie patroli Policji z radarem – P.Fleming stwierdził, że „Policja mogłaby też zwracać 
uwagę na inne rzeczy, a nie tylko na przekroczenie prędkości. Jest kilka osób jeżdżących 
brawurowo na motocyklach, których do dzisiaj nie potrafią ukarać”; 
- radna Starosta: 
1) „jadąc  z ul. Zacisze w Mieścisku , ja po tej stronie miałam zielone światło, a jadący od 
Wągrowca już mieli czerwone”; 
2) zgłosiła wniosek mieszkańców Osiedla w Popowie Kościelnym –„tam numery domów są 
nadawane w kolejności jak były domy budowane. Jest trochę przez to bałagan. Jest prośba 
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mieszkańców jeśli byłyby sprzedane tam  działki uregulować numerację bo np. P.Bejma ma 
numer 48, a obok numer ponad 50.Wiadomo, że to będzie związane z kosztami. Numeracja 
bloków nie jest po kolei. Głównie o to wnioskował P.Łochyński”; 
Na zakończenie Wiceprzewodniczący Rady przypomniał o terminie złożenia oświadczeń 
majątkowych  za rok 2009 do 30 kwietnia br. 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Wiceprzewodniczący Rady podziękował 
wszystkim za udział i zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy. 
 
 
  Protokółowała:   Przewodniczył sesji: 
 

 


